
Жива сув’язь пам’яті 
 
Гойдається м’ята,  
І тремтить далина, 
І доріг тих багато, 
А Вітчизна одна... 

І це так. Батьківщина в нас одна. Як і мати. І боротися за неї в роки Великої Вітчиз-
няної війни, не вагаючись, вийшли і дорослі, і малі. Йшли одним ланцюгом у живій 
сув’язі, прагнучи відстояти предковічну землю. Історія та пам’ять невіддільні. Усе 
змінюється, але пам’ять - ніколи. Така думка в керівника районної ради Організації 
ветеранів України Лідії БОРОВОЇ, з якою зустрілися напередодні річниці Великої 
Перемоги. 
  Ваша ветеранська організація чи не найчисельніша в області... 

 Так. На обліку перебуває понад 24 тисячі чоловік, у тому числі учасників бойових 
дій 384, інвалідів війни - 187, її учасників - 4817, ветеранів - 782, ветеранів-військово-
службовців і органів внутрішніх справ - 192, пенсіонерів - 1750. Керує організацією 
президія з 11 чоловік - учасників минулої війни, колишніх військовиків, працівників 
райвійськкомату. 

Мені випала велика честь очолювати ветеранську організацію. Варто визнати, що з 
кожним роком віддаляємося від буремних років війни. Але завжди пам'ятаємо, що позаду 
в нас одне з найважчих випробувань історії. Безумовно, вшановуючи цей подвиг, нинішнє 
покоління несе відповідальність за сьогодення країни. І, незважаючи на труднощі, на-
магається забезпечити колишніх учасників цього нерівного герцю найнеобхіднішим, 
гарантувати більш-менш пристойний рівень життя. 

Відрадно, що між місцевою владою та ветеранською організацією встановлені тісні 
зв'язки. Соціальний захист ветеранів війни, їх права контролюють відповідні служби, які 
роблять чимало для полегшення життя інвалідам, учасникам бойових дій. 

 Чим займається нині ветеранська організація? 
 Сьогодні на порядку денному підготовка до звітів і виборів. Це дуже 

відповідальний період. Адже щороку з наших рядів відходять активісти. Скажімо, нині в 
місті залишилося їх лише 107 чоловік. А в липні-серпні проведемо вибори в первинних 
організаціях, яких у районі понад 40, у вересні цього річ зберемося на конференцію 
районної ветеранської організації. Вона передуватиме пленуму обласної, що відбудеться в 
листопаді-грудні. Улітку 2004 року планується четвертий з’їзд ветеранів. Отже, як 
бачимо, маємо попрацювати дуже й дуже напружено. Як уже говорила, чимало наших 
активістів як за станом здоров'я, так і неможливістю займатися громадськими справами 
припиняють участь в осередках. Навіть мені вже важко займатися тими чи іншими 
проблемами, з якими звертаються члени ветеранської організації. А щоденно двері в кабі-
неті, де проводимо прийом з Іваном Ковальовим, як кажуть, не закриваються. А нам же 
доводиться проводити співбесіди, заповнювати картки обстеження умов проживання всіх 
без винятку учасників Великої Вітчизняної війни, серед яких і учасники бойових дій, 
інваліди, працівники тилу й тд. Цими днями, наприклад, побував Іван Білотіл, який 
працював на залізниці, стан його здоров'я, на жаль, залишає бажати кращого. До всього, 
сімейні обставини у ветерана незавидні... Був у нас й Іван Киришко, який просив дров на 
зиму. Добре,  що поруч з нами в кабінеті сидить спеціаліст міськради Юрій Фішман, який 
записав ветерана на чергу... 

 Які ж проблеми більше всього хвилюють ветеранів? 
 Медикаментозне забезпечення. У зв’язку з економічною скрутою сутужно 

доводиться людям похилого віку. Не секрет, що чорнобильських коштів, які виділяє 
держава, бракує. До речі, досить негативно на здоров’ї членів нашої організації, як і всіх 
сарненців, відбивається проживання на радіаційнозабрудненій території. Тому такою б 
доречною була допомога учасникам минулої війни від підприємств, організацій і установ, 



де вони працювали. Щоб згадували не лише на День Перемоги, а й повсякчас турбувалися 
буднями їхніх колишніх працівників. З часом, як не прикро, але вклад цей меншає і мен-
шає. Коло меценатів звужується. Тих же чоловіків і жінок, яким так необхідна допомога, 
стає все менше й менше. Ось і цього року вже не долічилися майже тридцяти своїх людей. 
Утім, про сумне не буду. З нагоди світлого Дня Перемоги зичу своїм бойовим побратимам 
терпіння й оптимізму, далі високо нести звання бійців - захисників мирного неба, рідної 
землі. 
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